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   PROTOKÓŁ NR XXXIII/17 

Z  SESJI RADY GMINY MARCISZÓW   

odbytej w dniu 26 stycznia 2017 roku 

w sali narad Urzędu Gminy w Marciszowie   

 

Początek obrad godz. 11.00 zakończenie godz.12.55   

Obecnych na sali obrad 15 radnych, co stanowiło quorum do podejmowania uchwał – lista 

obecności radnych i sołtysów stanowi załącznik nr 1 i 2 do protokołu.   

 

W obradach sesji uczestniczyli:  

Stefan Zawierucha – Wójt Gminy Marciszów,  

Wiesław Cepielik – Zastępca Wójta Gminy Marciszów  

Krystyna Kwiatkowska Sekretarz Gminy, 

Krystyna Magda Skarbnik Gminy,  

Radna Powiatu Maria Bych,   

Sołtysi, kierownicy poszczególnych referatów, przedstawiciele lokalnych mediów, 

Obrady były nagrywane na dyktafon. 

 

Ad. 1 i 2. 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów dokonała otwarcia obrad sesji              

i przywitała uczestników.   

  

Ad.3. 

Stwierdzenie quorum.  

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum,  

listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  

 

Ad.4. 

Przedstawienie porządku obrad.  

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad, który został dostarczony radnym             

w ustawowym terminie wraz z materiałami.  

 

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  

1/ Otwarcie sesji. 

2/ Powitanie. 

3/ Stwierdzenie quorum. 

4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Zatwierdzenie planów pracy Komisji Stałych Rady Gminy Marciszów na rok 2017.   

9/ Zatwierdzenie planu pracy Rady Gminy Marciszów na rok 2017 

10/ Podjęcie uchwał w sprawach:  
 

a/ zatwierdzenia ramowego planu pracy Rady Gminy Marciszów na rok 2017, 

  

b/ zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Marciszów na rok 2017, 

 

c/ zatwierdzenia planów pracy Stałych Komisji Rady Gminy Marciszów na rok 2017, 
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d/ zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Marciszów na rok 2017.  

 

e/ przyjęcia „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Marciszów”, 

 

f/ sprzedaży nieruchomości /działka nr 258/11 obręb Marciszów/,  

 

g/ sprzedaży nieruchomości /działka nr 77/1, 77/3 obręb Marciszów/,  

 

h/ ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

gminy,  

 

i/ wprowadzenia zmiany w uchwale Nr XXXII/164/16 Rady Gminy Marciszów z dnia         

29 grudnia 2016 roku w sprawie ustalenia zasad odpłatności za świadczenia udzielane przez 

przedszkole prowadzone przez Gminę Marciszów w czasie przekraczającym wymiar zajęć 

bezpłatnych, 

 

j/ projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego,  

 

k/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2017,  

 

l/ wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XXXII/159/16 Rady Gminy Marciszów z dnia                       

29 grudnia 2016 roku,  

 

11/ Interpelacje i zapytania radnych.  

12/ Sprawy różne.  

13/ Zamknięcie obrad sesji.      

 

Ad.5. 

Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.  

 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Odczytała wniosek Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki o zdjęcie z porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu gminy w celu doprecyzowania /wniosek Komisji stanowi załącznik 

nr 3 do protokołu/.  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów uważa, że z wyjaśnieniami dostarczonymi przez  

pana Nikitinga nie było czasu się zapoznać i jest uchwała, która dotąd obowiązuje a do 

kolejnej sesji każdy jeszcze raz przeanalizuje projekt uchwały.   

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Odniósł się do powyższego wniosku i stwierdził, że nie ma o co kruszyć kopii, bo mieszkań 

mamy bardzo niewiele i jeżeli będą to idziemy całkowicie w kierunku sprzedaży. Jeżeli rada 

nie przyjmuje zaproponowanej uchwały to bazuje na starej, która jest.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  
poddała pod głosowanie wniosek Komisji Oświaty, Kultury, sportu i Turystyki.  

Wniosek Komisji przyjęto jednogłośnie.  
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Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Poprosił również, aby w miejsce tej uchwały wprowadzić do porządku obrad projekt uchwały 

w sprawie projektu dostosowania publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych            

w szkołach podstawowych związany ze zmianami w oświacie.  

Rada nie wniosła sprzeciwu do złożonego wniosku.   

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  
Poprosiła radnych o wprowadzenie uchwały w sprawie projektu dostosowania publicznych 

przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych w miejsce zdjętego           

z porządku projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących    

w skład mieszkaniowego zasobu gminy.  

Rada jednogłośnie wyraziła zgodę na dokonanie zmian w porządku obrad.  

 

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  

1/ Otwarcie sesji. 

2/ Powitanie. 

3/ Stwierdzenie quorum. 

4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Zatwierdzenie planów pracy Komisji Stałych Rady Gminy Marciszów na rok 2017.   

9/ Zatwierdzenie planu pracy Rady Gminy Marciszów na rok 2017. 

10/ Podjęcie uchwał w sprawach:  
 

a/ zatwierdzenia ramowego planu pracy Rady Gminy Marciszów na rok 2017, 

  

b/ zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Marciszów na rok 2017, 

 

c/ zatwierdzenia planów pracy Stałych Komisji Rady Gminy Marciszów na rok 2017, 

 

d/ zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Marciszów na rok 2017.  

 

e/ przyjęcia „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Marciszów”, 

 

f/ sprzedaży nieruchomości /działka nr 258/11 obręb Marciszów/,  

 

g/ sprzedaży nieruchomości /działka nr 77/1, 77/3 obręb Marciszów/,  

 

h/ projektu dostosowania publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych 

 

i/ wprowadzenia zmiany w uchwale Nr XXXII/164/16 Rady Gminy Marciszów z dnia         

29 grudnia 2016 roku w sprawie ustalenia zasad odpłatności za świadczenia udzielane przez 

przedszkole prowadzone przez Gminę Marciszów w czasie przekraczającym wymiar zajęć 

bezpłatnych, 

 

j/ projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego,  
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k/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2017,  

 

l/ wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XXXII/159/16 Rady Gminy Marciszów z dnia                       

29 grudnia 2016 roku,  

 

11/ Interpelacje i zapytania radnych.  

12/ Sprawy różne.  

13/ Zamknięcie obrad sesji.      

 

Porządek obrad po zmianach przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.6. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

Do protokołu z poprzedniego posiedzenia uwag nie zgłoszono.   

Protokół przyjęto przez aklamację. 

 

Ad.7.   

Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha poinformował, że jak zwykle na początku roku 

najwięcej pracy jest przy sporządzaniu sprawozdań. Jest ich z roku na rok coraz więcej.  

Najważniejszą rzeczą jest to, że 12 stycznia odbyła się rozprawa a 19 stycznia ogłoszenie 

wyroku. Wyrok jest taki, jakiego należało się spodziewać. Po wyrokach Wojewódzkich 

Sądów Administracyjnych i Naczelnego Sądu Administracyjnego a także po decyzji ministra 

wyrok był tylko jeden. Kwestią była klauzula natychmiastowej wykonalności ale sąd doszedł 

do wniosku, że lepiej to na spokojnie robić niż natychmiast. Tym samym dano Spółce 

możliwość wniesienie ewentualnego odwołania. Wyrok sądu jasno nakazuje wydać gminie 

majątek zapisany w decyzjach komunalizacyjnych ze wskazaniem, które są sądy prowadzą 

księgi wieczyste. Cały majątek skomunalizowany jest warty kilkunastu milionów, natomiast 

wartość fizyczna i korzyści dla gminy z tego wynikające są nieocenione na przestrzeni 

dziesiątek lat.  

Wystąpiliśmy w dniu dzisiejszym z pismem załączając wyrok o powołanie komisji w celu  

wykonania inwentaryzacji. Perspektywa usytuowania gminy zdecydowanie się poprawia, 

ponieważ całe koszty na gospodarkę komunalną, wodno-kanalizacyjną będą z tytułu 

pozyskanych środków ze sprzedaży wody.   

Radny Piotr Gwóźdź  

Oklaskami podziękował Wójtowi za trud włożony w przejęcie wodociągów.   

 

Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Ad.8.   

Zatwierdzenie planów pracy Komisji Stałych Rady Gminy Marciszów na rok 2017.   

 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  
Poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie informacji o sporządzonych planach 

pracy i informacje w jaką tematyką poszczególne komisje będą się zajmować w 2017 roku.   

Każdy z przewodniczących Stałych Komisji Rady Gminy krótko omówił opracowany plan 

pracy komisji na 2017 rok.    

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  
Zgłosiła zastrzeżenie co do godziny pracy Komisji Rewizyjnej i obawia się, że może to 

kolidować z pracą pracowników Urzędu.   
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Radna Czesława Olejniczak  

Odpowiedziała, że przebieg pracy komisji jest uzależniony również od tego jak pracownicy 

przygotowują materiały. Poinformowała o wniosku złożonym podczas ostatniego 

posiedzenia.  Ponadto wyjaśniła, że w trakcie ustalania planu pracy Komisja jednoznacznie 

stwierdziła, że w przypadku jeżeli będzie szeroki zakres to są w stanie przyjść wcześniej.  

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Wyjaśnił, że godzina 14.00 to jest ostatnia godzina jeżeli trzeba korzystać z urzędników, 

ponieważ Urząd pracuje do 15.30.  

Innych uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Ad.9.   

Zatwierdzenie planu pracy Rady Gminy Marciszów na rok 2017. 

 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  
Poinformowała, że godzina posiedzenia pozostała bez zmian i oprócz tych stałych punktów, 

które muszą być zrealizowane wprowadziła kwartalne rozliczenia z realizacji wniosków 

składanych na komisjach. Każdy z przewodniczących poszczególnych komisji zapozna 

radnych z wnioskami, jakie zostały wypracowane w okresie tych trzech miesięcy                      

i  poinformuje jak te wnioski zostały zrealizowane.  

Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Ad.11. 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ zatwierdzenia ramowego planu pracy Rady Gminy Marciszów na rok 2017, 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 4 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXXIII/167/17 

b/ zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Marciszów na rok 2017, 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu:  

„za” – 13 głosów / radna D. Wojtas, radny  M. Frasunek, radny E. Orzechowski, , radny          

D. Chęciński, radny W. Wróblewski, radny A. Mitczak, radny M. Dzik, radny P. Gwóźdź, 

radna Czesława Olejniczak, radna M. Suhak – Ogłaza, radny M. Wolak, radna J. Adamczyk, 

radny J. Polański/,  / 

„przeciw” – 2 głosy / radny A. Ryżowski,  radny K. Nowakowski/,  

„wstrzymuje się” – 0 głosów,  

przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 5 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXXIII/168/17 

c/ zatwierdzenia planów pracy Stałych Komisji Rady Gminy Marciszów na rok 2017, 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 6 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXXIII/169/17 
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d/ zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Marciszów na rok 2017.  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 7 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXXIII/170/17 

e/ przyjęcia „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Marciszów”, 

 

Radny Andrzej Mitczak  

Zapytał czy konieczne było przyjęcie tej uchwały czy zrobiliśmy coś dlatego, że trzeba było 

zrobić? Zostały wydane pieniądze, nikt nie badał na naszym terenie czy przekraczamy jakieś 

normy, wzięto średnie dane z województwa dolnośląskiego. Stworzono jakiś dokument, 

zapłaciliśmy za to i żeby to coś nam dawało. Nikt nie był w stanie odpowiedzieć nt. np. 

odnawialnych źródeł energii ale jeżeli piszemy coś w tych dokumentach, to żeby to było 

realizowane i nie były pieniądze wydane na marne. Nikt radnemu nie potrafił odpowiedzieć 

gdzie jako mieszkaniec tej gminy może złożyć wniosek o dofinansowanie pewnych urządzeń 

z tego programu i żebyśmy przyszłościowo  myśleli o przeznaczaniu jakiś pieniędzy jeżeli już 

coś zostało wykonane to żeby to realizować.  

Radny Adam Ryżowski  

W związku z tym szkoleniem i tematem poprosił Wójta, aby zastanowić się czy w tym roku 

lub przyszłym nie rozpocząć tematu dofinansowania do inwestycji na terenie gminy jeżeli 

ktoś wymienia piec, który nie spełnia norm na piec ekologiczny, który w przyszłości będzie 

wymagany. Podobnie jak jest z dofinansowaniem do utylizacji azbestu zacząć od drobnych 

rzeczy. Wtedy byłoby realne to co opracowaliśmy i mielibyśmy tą świadomość, że wdrażamy 

to.   

Radna Danuta Wojtas   

Odniosła się do sprawy z poprzedniej kadencji, dotyczącej podłączenia gazu ziemnego na 

poszczególnych wioskach. Jest ciekawa czy cokolwiek dzieje się w tym temacie.   

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

- odnośnie planu gospodarki niskoemisyjnej wyjaśnił, że jeżeli nie byłby on wymagany to 

byśmy go nie robili,  

- odnośnie dopłat do wymiany pieców w tym roku raczej nie ale w przyszłym się 

zastanowimy, bo pierwszy ruch jest stronie rządu. Jeżeli rząd pójdzie w tym kierunku to my 

znajdziemy jakieś pieniądze, żeby dopłacić. W tej chwili przygotowywana jest ustawa czy też 

rozporządzenie i definitywnie będzie zakaz produkcji tych pieców, które funkcjonowały. Ma 

wejść zupełnie nowa generacja. W przyszłym roku będziemy mieć na tyle wiedzy, że można 

byłoby się nad tym pochylić.  

- odnośnie gazu Wójt wyjaśnił, że Zgorzelec nie widzi możliwości doprowadzania gazu ze 

względu na małą liczbę odbiorców. Zrobiliśmy wykaz i wyliczenie na dwa rodzaje gazu - na 

gaz ziemny i zbiornikowy. Firmy zadeklarowały, że chcą brać, więc jest to argument i na tym 

argumencie bazujemy. Mamy kolejną osobę, która oferuje pomoc, poczekamy i spróbujemy 

rozmawiać nie w Zgorzelcu ale we Wrocławiu. Problem jest w tym, żeby Kamienna Góra 

zechciała doprowadzić gaz do dalszej części Ptaszkowa i do Dębrznika to wtedy wchodzimy. 

Następną drogą będzie dalej próba rozmowy z nowym Wójtem Kamiennej Góry, żeby oni 

poszli w tym kierunku. Następnym źródłem jest energia elektryczna i gdyby obniżyć jej cenę 

o 50% na cele grzewcze to byłoby możliwe. Odnośnie fotowoltaki to nie ruszyła ona ani u nas       

ani w Kamiennej Górze.   
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Wiesław Cepielik Zastępca Wójta Gminy Marciszów 

Zwrócił się do radnego Mitczaka z informacją, że chyba się nie zapoznał z tym dokumentem, 

bo większość, a przynajmniej kilkanaście stron wstępu, to jest przedstawienie przepisów, 

które nas zobowiązują do tego, żebyśmy taki dokument posiadali. Są to przepisy unijne, 

dyrektywy, przepisy krajowe nie pomijając strategii zrównoważonego rozwoju nie tylko 

województwa, ale też powiatu, gminy. Jak staraliśmy się o możliwość dofinansowania do 

fotowoltaiki to warunkiem było posiadanie takiego dokumentu. Jest to dokument strategiczny, 

planistyczny  i nikt nie wskaże panu, gdzie ma pan złożyć wniosek. Natomiast jeżeli gmina 

posiada taki dokumentu to pan może złożyć taki wniosek to będzie on punktowany z tego 

względu, że gmina prowadzi taką politykę niskoemisyjną. Gmina nie może nie przyjąć tego 

dokumentu, bo w pewnym momencie stanie się to obowiązkiem. To pozwala każdemu na 

złożenie wniosku nie tylko o dofinansowanie do fotowoltaki. Być może w przyszłości będzie 

dofinansowanie do np. ocieplenia budynku to podstawą ubiegania się o te środki będzie ten 

plan gospodarki niskoemisyjnej, dlatego musimy go przyjąć.  

Radny Edmund Orzechowski  

Poinformował, że nasunęła mu się uwaga, że opieranie planu gospodarki niskoemisyjnej na 

podstawie siedmioprocentowego udziału mieszkańców w tej ankietyzacji jest za małe. 

Uważa, że nie dotarliśmy do większości tych mieszkańców, żeby ten obraz rzeczywiście był 

pełniejszy i odzwierciedlał to, czym palą nasi mieszkańcy i jaki mają system grzewczy.  

Plan gospodarki niskoemisyjnej jest opracowany do 2020 roku i pyta czy do tego okresu  

widzimy jakieś możliwości pozyskania pieniędzy na dzień dzisiejszy na projekty, które 

zmniejszyłyby tą emisyjność?  

Wiesław Cepielik Zastępca Wójta Gminy Marciszów 

Odpowiedział, że programy są cały czas i można z nich korzystać tylko warunkiem do tej 

pory, jeżeli mówimy o fotowoltaice, było posiadanie planu gospodarki niskoemisyjnej. 

Kwestią jest tylko to czy warto i czy to się opłaca.  

Przewodnicząca Rady Gminy podsumowała, że musimy mieć ten dokument, abyśmy mogli 

poruszać się w tym temacie.  

Innych uwag i pytań nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 8 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXXIII/171/17 

f/ sprzedaży nieruchomości /działka nr 258/11 obręb Marciszów/,  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 9 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXXIII/172/17 

g/ sprzedaży nieruchomości /działka nr 77/1, 77/3 obręb Marciszów/,  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 10 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXXIII/173/17 
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h/ projektu dostosowania publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w 

szkołach podstawowych 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 11 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXXIII/174/17 

i/ wprowadzenia zmiany w uchwale Nr XXXII/164/16 Rady Gminy Marciszów z dnia         

29 grudnia 2016 roku w sprawie ustalenia zasad odpłatności za świadczenia udzielane 

przez przedszkole prowadzone przez Gminę Marciszów w czasie przekraczającym 

wymiar zajęć bezpłatnych, 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 12 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXXIII/175/17 

j/ projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego,  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 13 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXXIII/176/17 

 

O godzinie 12.05 radny Władysław Wróblewski opuścił salę narad.  

Na  sali pozostaje 14 radnych.  

 

k/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2017,  

Skarbnik Gminy Marciszów  Krystyna Magda odczytała treść projektu uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 14 głosami „za” /nieobecny podczas głosowania 

radny Władysław Wróblewski/ przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 14 do 

protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXXIII/177/17 

l/ wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XXXII/159/16 Rady Gminy Marciszów z dnia                       

29 grudnia 2016 roku,  

Skarbnik Gminy Marciszów  Krystyna Magda odczytała treść projektu uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 14 głosami „za” /nieobecny podczas głosowania 

radny Władysław Wróblewski/ przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 15 do 

protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXXIII/178/17 

 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk ogłosiła 10 minut przerwy. 

Po przerwie.  

Podczas przerwy  o godzinie 12.10 radny Dawid Chęciński opuścił salę narad.  

Na  sali pozostaje 13 radnych.  
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Ad. 12.   

Interpelacje i zapytania radnych.   

 

Radny Adam Ryżowski  

Zapytał Wójta czy kwota 70 000,00 zł pokryła koszty wykonania jednej strony chodnika koło 

dworca i czy będzie jeszcze coś robione?  

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Odpowiedział, że to na razie jest ta część o reszcie będziemy rozmawiać później.  

 

Ad.13.  

Sprawy różne.  

 

Radny Adam Ryżowski  

- poprosił, aby do materiałów z sesji dołączać mu protokoły z Komisji Rewizyjnej,  

- przypomniał, że kolejna sesja przypada w tłusty czwartek i prosi osoby decyzyjne, aby na 

stołach znalazły się pączki, 

- poprosił Wójta o rozwiązanie w cywilizowany sposób problemu ze znakiem drogowym           

w Domanowie. Nie rozumie sytuacji, bo droga została wybudowana w 2002 lub 2003 roku      

a decyzją administracyjną o działalności tego pana wydano w tym Urzędzie w 2010 roku na 

działalność jaką prowadzi.  Wydając tą decyzję urzędnik miał świadomość, że wydaje decyzję 

na tą konkretnie działalność. Prosi, aby usiąść i porozmawiać merytorycznie i dojść do 

jakiegoś rozwiązania. Jeżeli wydaje się taką decyzję na prowadzenie działalności to trzeba 

mieć świadomość, że będzie używał takiego sprzętu i radny nie sądzi, żeby gmina nie 

wiedziała o jakim nacisku jest dana droga w danej miejscowości. Prosi aby to rozwiązać.  

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Wyjaśnił, że w tym temacie rozmawiał już kilkanaście razy i żadne z uzgodnień nie zostało  

wykonane. Po prawej stronie gminna działka została totalnie rozjechana. Udzielenie koncesji 

na działalność a droga to jest zupełnie co innego. Nigdy nie było zgody na to, aby tam 

wjeżdżały pojazdy obciążone kilkudziesięcioma tonami. Ponadto kupił działkę z decyzją         

o warunkach zabudowy mieszkalną. Nie wystąpił o zmianę decyzji na działkę przemysłową, 

bo by wtedy nie dostał. Samowolnie prowadzi działalność na terenie tej działki. Jest kawałek 

gminnej drogi i tylko przez prywatną zrobić dojazd i jest wszystko rozwiązane. Jeździ pełnym 

tonażem tak jak potrzebuje. Wójt nie chce spotkać się z zarzutem, co już wcześniej było 

zgłaszane, że robi się osuwisko na skutek obciążenia. Ustawa nakazuje nam dbanie o mienie 

gminne. Jest to sytuacja patowa a obowiązkiem Wójta jest dbanie o mienie gminy i po to 

stawiamy znaki ograniczające i to z reguły na wnioski mieszkańców.  

Radny Andrzej Mitczak  

- uważa, że przynajmniej przy nowych inwestycjach trzeba brać pod uwagę to, że kiedyś 

starami woziło się pewne rzeczy teraz wjeżdżają tiry. Niestety jest prowadzona jakaś 

działalność na trenie gminy i cały czas mówimy, że jest jej mało ale jak ludzie mogą zakładać 

działalność skoro barierą są te drogi. Róbmy mniej tych dróg ale porządniej aby dostosować 

te drogi do rzeczywistości. Rola gminy jest taka, żeby te drogi były bardziej wytrzymałe,  

- zwrócił się do gminy i do powiatu z prośbą, aby w niebezpiecznych miejscach umieść 

oznaczenia, że kończy się ostatnio droga i zaczyna się rów, szczególnie jest to w sytuacjach 

gdy jest nieodśnieżone. Ostatnio takie miejsce miała sytuacja w Świdniku na gminnej drodze.  

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Stwierdził, że słupki możemy postawić ale to wszystko są pieniądze. Ci co tam jeżdżą to 

doskonale wiedzą jaka tam jest droga. Jeżeli dzisiaj ktoś narzeka na odśnieżanie dróg 

gminnych to mówi nieprawdę. Z drogami powiatowymi często spotyka się ze skargami                          

i interweniujemy w tej sprawie.  
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Mówiąc o podbudowie na 30-40 ton na drogę na cmentarz do Domanowa to zrobi projekt na 

podbudowę tej drogi i jeżeli rada przeznaczy środki to trzeba będzie rozwiązać nie tylko samą 

podbudowę, ale także całą infrastrukturę wodną, ujęcia wody. Jeżeli będzie przedsiębiorców 

pięciu to pytanie czy warto. Jeżeli tak to pomagamy przedsiębiorcom cały czas i nie tylko 

umorzeniem podatków a to czy mniej robić dróg to należy porozmawiać  z mieszkańcami. 

Wójt zwrócił również uwagę radnych na problem z dojazdem do Engramu, który produkuje 

na Europę i Azję i zatrudnia około 60 – 70 osób.  

Wiesław Cepielik Zastępca Wójta Gminy Marciszów 

Uzupełnił wypowiedz Wójta o informację, że przynajmniej sam trzy razy uczestniczył           

w spotkaniu z panem i Wójtem i na prawdę wykazaliśmy wielką wolę do tego stopnia, że 

nawet znaleźliśmy alternatywę, ponieważ ten pan zawsze tłumaczy się gdzie ma te 

samochody stawiać. Jakby to jest nie nasz problem ale wychodząc naprzeciw i wykazać dobrą 

wolę i pomoc jest dobra alternatywa. W Domanowie jest droga równoległa, do tej drogi która 

przebiega koło cmentarza, tylko między tą drogą alternatywną gruntową a drogą gminną 

wyasfaltowaną do kościoła jest działka prywatna i aż się prosi i rozmawialiśmy, żeby ten pan 

wykupił lub wydzierżawił pasek, to dosłownie 40-50 metrów, które łączy i miałby niezależny 

wjazd. Droga jest gruntowa, on ma sprzęt, ma koparkę. Zaproponowaliśmy, że uczynimy 

wszystko, pomożemy, ale to się kończy dobra, dobra. Jak pojechaliśmy z Wójtem, to pani 

która mieszka z tym panem stwierdziła, że płacą 6 000,00 zł podatku i nie będą kombinować. 

Jest droga to będą sobie nią jeździć. Ta droga jest połamana i rzeczywiście lada chwila będzie 

potrzebny remont i musimy pewne działania podejmować.  

Ponadto zwrócił uwagę radnemu Ryżowskiemu, że rejestracja działalności a wykonywanie, 

miejsce prowadzenia działalności to są dwie różne rzeczy i urzędnik tutaj nie pomylił i nie 

zrobił nic złego.   

Maria Bych kierownik referatu Rolnictwa, gospodarki Gruntami i Ochrony Środowiska  

Omówiła zmiany związane ze zmianą przepisów w sprawie wycinki drzew oraz 

poinformowała, że zostaną przygotowane szczegółowe informacje dla sołtysów, aby mogli 

przekazywać je mieszkańcom.   

Radny Andrzej Mitczak  

Zapytał czy zmieniło się coś odnośnie odpłatności za otrzymanie zezwolenia na wycinkę? 

Maria Bych kierownik referatu Rolnictwa, gospodarki Gruntami i Ochrony Środowiska  

Wyjaśniła, że odpłatności nie było i obecnie również nie ma.  

Józef Szołdrowski sołtys wsi Sędzisław  

W imieniu mieszkańców i ze względu na ich bezpieczeństwo poprosił o uzupełnienie znaków 

w Sędzisławiu w kierunku kolonii i budynku nr 57 w Sędzisławiu oraz koło placu zabaw. 

Prosi przyjrzeć się sprawie.   

Radny Edmund Orzechowski  

Poprosił Wójta o wymianę uszczelki w bocznych drzwiach sali narad.  

Skarbnik Gminy Krystyna Magda  

Omówiła z sołtysami kwestie roznoszenia decyzji podatkowych.  

Radny Marcin Frasunek  

Poprosił powiat o interwencję w sprawie odśnieżania zatoczek przy drodze w kierunku 

Dębrznika  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Przedstawił swoją uwagę odnośnie odśnieżania informując, że sołtysi dostali telefony 

alarmowe, żeby dzwonili   i monitowali Powiat w sprawie odśnieżania. Sołtysi dzwonią            

i reakcja jest, jaka jest. Jeżeli idzie się do Wójta lub do Wice Wójta , wykonają telefon i jest 

reakcja natychmiastowa. Po co nam dają telefony skoro i tak musimy załatwiać sprawy przez 

pośredników.  
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Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  
- poinformowała, że na wniosek radnego Andrzeja Mitczaka próbowała zaprosić na komisję 

przedstawiciela Starostwa w tej kwestii. Niestety Starosta miał inne plany a  żadna inna osoba 

też nie mogła przybyć. W związku z tym spróbujemy pojechać na sesję i tą kwestię tam 

przedstawimy lub ewentualnie wystosujemy pismo.   

- przekazała życzenia od Starosty i poinformowała, że Starosta obiecał, że postara się żeby 

współpraca lepiej się układała,   

- poinformowała o przebiegu jasełek na spotkaniu noworocznym, które odbyło się                  

w Kamiennej Górze,   

- podziękowała za spokojny i kulturalny przebieg dzisiejszej sesji,  

 

Ad.14. 

Zamknięcie obrad sesji.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 

12.55 dokonała jej zamknięcia. 

Załączniki do protokołu dostępne są na stanowisku pracy Biuro Rady Gminy.  

 

Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Płaszczyńska                                     Jadwiga Adamczyk 
Insp. ds. Rady Gminy  

i przygotowywania wniosków unijnych 


